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Drámai jelenetek a Deák utcai óvoda miatt 

Könnyek és 
összeesküvések 
A szokásos ellenzéki-kormánypárti pengeváltáson túl a tegnapi 
közgyűlés helyenként igazán drámaira sikeredett. A Deák Ferenc 
utcai óvoda ügye jobb- és baloldalon egyaránt felkorbácsolta az 
indulatokat. 

Mint azt már korábban megír-
tuk, az ÁNTSZ szakvéleménye 
szerint a Deák Ferenc utcai óvo-
da nem felel meg az előírások-
nak: egyebek mellett a fűtési 
rendszerét le kell cserélni, torna-
szobát kell építeni, valamint 
önálló orvosi szobát kell kialakí-
tani. Ehhez azonban egy hossza-
dalmasabb műszaki vizsgálatra 
van szükség, aminek ideje alatt a 
mintegy 50 gyereket (köztük 
12-en fogyatékkal élők, sérültek) 
átköltöztetik a felsővárosi óvodá-
ba. 

Az ellenzéknek az a meggyőző-
dése, hogy a háttérben ingatlan-
spekulációról van szó, és ezen 
véleményüknek hangot is adtak. 
A Fidesz-frakció két tagja, Oláh 
lános és Szabó László azt kérte a 
városvezetéstől, hogy biztosítsák 
a korszerűsítéshez szükséges 
összeget, hogy az óvodások visz-
szaköltözhessenek eredeti he-
lyükre, a Deák utcába. Az ellen-
zék szerint ugyanis „az áthelye-
zés" valójában bezárást jelent. 
Egyesek már látni vélték az IKV 
honlapján, hogy az ingatlant el-
adásra hirdették meg. (Csütörtö-
kön a szülők, 27 aláírással, a 

közigazgatási hivatalhoz fordul-
tak, hogy ügyük törvényességi fe-
lülvizsgálatát kérjék.) 

Az indulatok akkor szabadul-
tak el, amikor az ellenzék okta-
tásügyi felelőse, Farkasné Pocsai 
Blanka elmondta, hogy a „bezá-
rással" a város megsérti a gyer-
mekvédelmi törvényt, mert nem 
veszi figyelembe az óvodába járó 
12 sérült gyereknek a jogait. Bot-
ka László polgármester kissé in-
dulatosan utasította el a képvise-
lő érveit, és felszób'totta: a 
Down-kóros gyerekeket ne hasz-
nálja fel a politikai céljaira. Erre 
Farkasné Pocsai Blanka sírva ro-
hant ki a díszteremből. 

Kis idő múlva követte Szabó 
László képviselő, aki cirkusznak 
nevezte az eljárást, és becsapva 
maga mögött az ajtót elhagyta az 
üléstermet. Ugyan Botka László 
megkövette Farkasné Pocsai 
Blankát, de azt is elmondta, vár-
ja azon ellenzékiek bocsánatké-
rését, akik hazugnak nevezték 
őt. 

Végül a közgyűlés megszavaz-
ta, hogy a Deák Ferenc utcai óvo-
dát áthelyezik Felsővárosra. 

K. CS. P. 

Farkasné Pocsai Blanka a nagy vita előtt még nyugodtan lapozgat-
ta az e lőterjesztést Fotó: Karnok Csaba 

Óvodások és szülők a karzaton 

Számháború a közgyűlésen 

A Deák utcai ovisok és a szüleik a karzatról szorítottak azért, hogy ne zárják be az intézményt Fotó: Karnok Csaba 

Eltörött a mécses és a pohár a 
tegnapi szegedi közgyűlésen, 
amelyen a legnagyobb vitát a 
Deák Ferenc utcai óvoda ügye 
váltotta ki. Botka Lászlót le-
hazugozta az ellenzék, amit a 
polgármester határozottan 
visszautasított. A testület Pa-
lánkainé Sebők Zsuzsannát vá-
lasztotta meg a Somogyi-könyv-
tár új igazgatójának. 

A Deák Ferenc utcai óvodába já-
ró gyermekek és szüleik várták 
tegnap reggel a képviselőket a vá-
rosháza előtt. A városatyákat ar-
ra kérték, hogy ne szavazzák meg 
az óvoda bezárását. Később meg-
jelentek a díszterem karzatán, 
ahonnan húsz perc elteltével tá-
voztak. 

A napirend előtti felszólalások 
sorát Haág Zalán (KDNP) nyi-
totta meg, aki szerint a polgár-
mester megtévesztette a válasz-
tókat a kampányban hangozta-
tott kétezer ágyas új klinikai köz-
ponttal, amiből csak 370 ágyas 
lesz. Hűvös Lászlónak, a Fidesz 
frakcióvezetőjének Botka László-
ról Pinokkió jutott eszébe, aki-
nek már fészket is rakhatnának 
az orrán a madarak. „Nem az el-
l enzékben, h a n e m a z ö n igaz-
mondásában van a hiba" - vélte 
Hűvös. A polgármester szerint 
nem ő, hanem a Fidesz és a 
KDNP csapta be a választókat 
azzal, hogy pálfordulatot vett vé-

LESELKEDŐ 
Szondi I l d i k ó oktatási bizottsági kamerázásáról töb-
ben is szót ejtettek. Botka László beszólásán, amely 
szerint Szondi Ildikó a párt ökle és a városvezetés 
pitbullja, nevetett az egész terem. Az MSZP-s Tóth 

K á r o l y pedig azzal viccelődött, hogy lapunk cikke 
alapján már nagyon sokan kérték fel szocialista 
párttársát esküvői fotózásra. Tegnap nem hozta ma-
gával digitális fényképezőgépét a mályvalila bár-
sonyruhába öltözött Szondi Ildikó, aki nem szólalt fel 
az ülésen. 

leményük az egészségügyi integ-
rációról. Botka László hangsú-
lyozta: Szeged történetének leg-
nagyobb, 20-25 milliárd forintos 
egészségügyi fejlesztési beruhá-
zására készülnek, amellyel egy 
800 ágyas, modern centrum jön 
majd létre. Ványai Éva (MDF) 
szerint minden rendben zajlik az 
integráció körül, így a Fidesz ja-
vaslatára utalva közölte, nincs itt 
az ideje annak, hogy beszámol-
tassák az egyetemet. 

Az új klinikai tömbnek is he-
lyet adó terület szabályozási ter-
ve kapcsán Juhász Gyula 
(KDNP) azt mondta, hogy „a bio-
polisz hajója a központi kor-
mányzat forrásainak rideg jéghe-
gyével ütközött", mivel töredéké-
re csökkentették a fejlesztési 
milliárdokat, így a 68 milliárdos 
szegedi pólusprogramot is. Botka 
László közölte: a biopoliszprog-

ram nem ütközött semmiféle 
jéghegynek, a 68 milliárdos fej-
lesztési elképzelés bekerülési 
költségét pedig soha semmilyen 
tanulmány vagy terv nem ala-
pozta meg. Szerinte arról van 
szó, hogy az ellenzék fél, hogy 
megvalósulnak a nagyberuházá-
sok, és sikereket ér el a város. 

A költségvetés módosításakor 
számháborúba bocsátkozott egy-
mással a kormánypárt és az el-
lenzék. Póda Jenő (Fidesz) sze-
rint 5 milliárd forint volt az ön-
kormányzat adósságállománya, 
amikor Bartha László 2002 
őszén átadta a városvezetést. Ez 
a szám most közel 20 milliárd, 
az eredeti leg e lő i rányzot t fé lmi l -
liárdos hiány pedig mára elérte a 
másfél milliárdot. Botka László 
hangsúlyozta: míg 2002 novem-
berében a 32 milliárdos költség-
vetés mellett 5 milliárd volt, ad-

dig most a 67 milliárdos főösszeg 
mellett 1,4 milliárd a hiány. 

A 25 milliárdos elektromos tö-
megközlekedés fejlesztéséről 
szóló előterjesztés tárgyalásakor 
a polgármester szomorúan álla-
pította meg, hogy megszűnt a 
konszenzus az ügyben. Amikor 
Póda Jenő arról beszélt, hogy 
nem a villamosok, hanem a gáz-
buszok jelenthetnék a megol-
dást, mert a majdan kibővülő 
elektromos tömegközlekedési 
rendszer finanszírozhatatlan és 
fenntarthatatlan lesz, Botka azt 
kérdezte: küldje vissza a város 
Brüsszelbe a milliárdokat? Meg-
jegyezte: a témáról még sokat 
fognak beszélni, hiszen most 
csak a projekt alapdokumentu-
mait hagyják jóvá. 

A testület zári ülésen Palánkai-
né Sebők Zsuzsannát választotta 
meg a Somogyi-könyvtár új igaz-
gatójának. 

SZ. c. sz. 

CSEREPT0RES 

Az óvodáról szóló vitán annyira 
felforrósodott a hangulat, hogy 
szünetet rendelt el az ülésvezető. 
A szünetről visszatérő Oláh János 
egy szerencsétlen mozdulattal vé-
letlenül leverte a mögötte ülő Ba-
logh László (KDNP) üvegpoharát 
az asztalról, aminek a darabjait 
később gyors mozdulatokkal 
szedte össze egy takarítónő. 

Kútvölgyön 
járt Norvégia 
nagykövete 
Megnézte a Norvég Alapra be-
nyújtott vásárhelyi pályázat 
helyszínét, a kútvölgyi szanató-
riumot és ősparkot Bente An-
gell-Hansen norvég nagykövet 
asszony. A diplomata megismer-
kedett a várossal, megnézte az 
Alföldi Galéria Őszi Tárlatát, tá-
jékozódott Hódmezővásárhely 
fejlesztési elképzeléseiről. Az 
egykori kútvölgyi szanatóriumot 
egy nemrég alakult vállalat újíta-
ná fel a Norvég Alap segítségével, 
az elképzelés szerint a helyi tör-
ténelmi jelentőségű épület és ős-
park a továbbiakban erdei iskolá-
nak, módszertani központnak és 
a megújuló energiákat bemutató 
élményparknak ad helyet. Bente 
Angell-Hansen azt mondta, bol-
dog az a város, melynek polgárai 
így őrzik az ősöktől kapott örök-
séget, azon munkálkodnak, hogy 
a jövő generációknak átadják. 

Az eső ellenére is eljöttek a fotózásra 

Tóth Krisztina és kisfia, Bálint Gábor, aki tegnap ünnepelte első születésnapját Fotó: Miskplczi Róbert 

Papák, mamák, nagyszülők, fi-
gyelem! Már csak jövő héten, 
hétfőn és szerdán lesz alkal-
muk csöppségeiket a kamera 
elé állítani. A tegnapi nappal 
befejeződött a háromnapos 
Szegedi fotózás, de mindazok-
nak, akik eddig nem tudtak el-
jönni, beiktattunk egy pótfotó-
zást: szerdán 14 és 17 óra kö-
zött várjuk a babákat a Pulz ut-
cai Játékdzsungelben. A hű-
vös, esős idő ellenére tegnap 
249 babát bugyoláltak sapká-
ba, sálba szüleik, és hozták el a 
Játékdzsungel játszóházba. 
Utoljára november 12-én, hét-
főn Hódmezővásárhelyen 12 
és 17 óra között, a Kaszap ut-
cai Family Centerben, Móra-
halmon 14 és 17 óra között az 
Aranyszöm Rendezvényház-
ban, Szegeden, mint föntebb 
írtuk, a pótfotózásra, szerdán 
14 és 17 óra között várjuk a 
pózolástól nem idegenkedő 
csemetéket. 

HÍREK 
RUHÁT OSZTANAK 
A SZENT ISTVÁN TÉREN 
A „Gazdag lelkivilágú 
nyugdíjasok" szervezete 
folyamatosan gyűjti, cseréli a 
tiszta ruhaneműket Szegeden; 
ma délután 1 és 3 óra között a 
Szent István téren rendeznek 
ruhaosztást a rászorulók 
között. 

EURÓPÁBÓL EURÓPÁBA 
SZEGEDEN 
Az Európából Európába 
sorozatban holnap, vasárnap 
kezdődik a Szeged 
Biztonságpolitikai Központ 
egyhetes konferenciája, albán, 
macedón, montenegrói és 
szerbiai politikai, állami és 
önkormányzat i vezetők 
részvételével. Az 
önkormányzatiság, 
EU-regionalizmus, intézményi 
reformok témáit felölelő 
rendezvény célja az 
euroatlanti integrációban 
szerzett magyar tapasztalatok 
átadása. 
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